
 ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  
 CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
 EL DIA 25 DE NOVEMBRE DE 2004 
   
     Membres assistents: 
     Sr. Miquel Bernat Bosch 
     Sra.  Maria Dolores Matas Cendra 
     Sr. Jaime Capel Rotger 
     Sra. Lourdes Noguera Bosch 
     Sr. Sebastian Coll Jaume 
     Sr. Antoni Vidal Matas 
     Sr. Pere Trias Aulí      
     Sr. Jorge Carrió Frau 
     Sr. Miquel Enseñat Riutort   
  
     Membres que han excusat la seva absència: 
     Sr.  Gabriel Coll Barceló 
 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint 
hores i trenta minuts del dia vint-i-cinc de novembre de dos mil quatre, es reuneix a la 
Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota 
la Presidència del Sr. Batle, Jaume Pou Reynes i amb l'assistència dels Senyors 
Regidors que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió ordinària i 
en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. 
Assisteix com a Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 

ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la 
Corporació ha de fer qualque observació a les actes de la sessió extraordinària i urgent 
de dia 27 d’octubre de 2004 i la de dia extraordinària de dia 28 d’octubre de 2004. 

No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren 
aprovades. 
 
 CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de 
correspondència, es dóna compte del següent: 
 

- Institut Nacional Estadística, registre d’entrada núm. 3252 de dia 27.10.04 
fitxer errors padró octubre 

- Conselleria de Turisme, registre d’entrada núm. 3254 de dia 27.10.04, 
certificació concessió subvenció reforma plaça Espanya. 

- Conselleria de Salut i Consum, registre d’entrada núm. 3266 de dia 28.10.04, 
conveni consum a Ca Teva. 

- Delegació del Govern de les Illes Balears, registre d’entrada núm. 3270 de dia 
28.10.04, material electoral referendum Constitució Europea. 

- Conseller d’Interior, registre d’entrada  núm. 3271 de dia 28.10.04, previsió 
places policia per a 2005. 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3274 de dia 28.10.04, adjudicació 
subvenció parc verd a Ses Rotgetes. 



- Conselleria de Benestar Social, registre d’entrada núm. 3275 de dia 28.10.04 
dia mundial violència contra dones. 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3276 de dia 28.10.04 modificació 
ordenança taxa tractament residus urbans. 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3277 de dia 28.10.04 concessió 
subvenció projecte prevenció educadors medi obert 

- Govern Balear, registre d’entrada núm. 3294 de  dia 2.11.04 acolliment 
exposició sud a l’objectiu 

- Associació Municipis Illes Balears, registre d’entrada núm. 3300 de dia 
2.11.04 pla seguretat vial Illes Balears per 2005 

- Conselleria Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 3325 de dia 3.11.04 
conveni gestió tributaria IBI 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3326 de dia 3.11.04 atorgament 
subvenció asfalt carrer major, quarter 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3327 dia 3.11.04 atorgament 
subvenció elaboració document Agenda Local 21 

- Conselleria Comerç i Indústria, registre d’entrada núm. 3381 de dia 9.11.04 
normes compliment enllumenats festius de carrer. 

- Conselleria de Treball, registre d’entrada núm. 3407 de dia 11.11.04 
normativa demolició amb material amb amianto 

- Conselleria de Salut i Consum, registre d’entrada núm. 3411 de dia 11.11.04 
retirada carrer tatuatges per contaminacions 

- Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 3412 de dia 
11.11.04 pla seguretat i salut construcció IES 

- Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 12.11.04 
bonificació subjectiva canon sanejament aigües 

- Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 3459 de dia 
17.11.04 sol·licitud llicències d’obres gratuta escola educació infantil 

- Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 3464 de dia 
17.11.04 certificacions 1ª i 2ª construcció IES 

- Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 3474 de dia 
18.11.04 informació cursos català per a estrangers 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3487 de dia 18.11.04 
requeriment certificat arquitecte per pos  piscina municipal 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3491 de dia 18.11.04 sol·licitud 
justificació despeses subvenció Agenda Local 21 

- Conselleria d’Interior, registre d’entrada núm. 3529 de dia 22.11.04 
programació proves esportives per 2005 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3537 de dia 23.11.04 
requeriment justificació despeses subvenció Agenda Local 21 

 
  
 
 DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts 
des de l'últim Ple, els quals són el següents: des del núm. 331 /04 fins al    369/04. 
 La Corporació es dona per assabentada. 

 
RESOLUCIÓ DE BATLIA núm. 368/04 
 
 
Vista la Resolució del conseller de Medi Ambient de convocatòria pública per a la 

presentació de sol·licituds de subvenció per a implantar l’Agenda Local 21 en els 
municipis de les Illes Balears pel present venc a resoldre, 

 
Sol·licitar una subvenció per: 



 
Elaboració dels documents de prediagnosis i diagnosis municipal. 
Per un import de (5.000) cinc mil euros. 
Portar la present resolució el primer ple que celebri l’Ajuntament per a la seva 

ratificació. 
 
És sotmet a votació la ratificació de la resolució és aprovada per unanimitat. 
 
 
 
RECURS MOCIÓ COORDINADOR ESPORTIU.- El Sr.Batle dóna lectura a la 

següent proposta: 
 
 

AL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ESPORLES 
 
JAUME POU REYNÉS, BATLE DE L’AJUNTAMENT D’ESPORLES, amb DNI 41387431 
N i domicili a efectes de notificacions Plaça d’Espanya, núm. 1, Esporles,  
 
Davant el Ple de l’Ajuntament compareix i com millor procedeixi en dret diu: 

Que en temps i forma i legitimat per presentar aquest recurs, d’acord amb l’art. 63 
de la Llei 7/1985, de dia 2 d’abril, en relació a l’art. 209 del ROF, els membres de les 
Corporacions que haguessin votat en contra dels actes o acords estan legitimats per 
impugnar els mateixos. 

Passa a formular RECURS DE REPOSICIO a l’acord del Ple de l’Ajuntament de 
dia 28 de setembre de 2004, referent a la Moció PAS-PSM, PSOE, plaça de Coordinador 
Esportiu. 

ANTECEDENTS 
 

El registre d’entrada núm. 2433, de dia 16 d’agost, demana excedència voluntària 
amb efectes al dia 1 de setembre de 2004 el Coordinador Esportiu de l’Ajuntament. Per 
Resolució de Batlia núm. 275/04, de dia 10 de setembre de 2004, el Sr. Batle convocà 
una plaça de Coordinador Esportiu, personal laboral, de l’Ajuntament d’Esporles, per un 
termini de tres mesos de duració. Aquesta convocatòria restà exposada al públic. Dia 17 
de setembre del mateix any i previ una prova escrita i una entrevista, per Resolució de 
Batlia 282/04, de 17 de setembre de 2004, es procedí a la contractació del Coordinador 
Esportiu en la persona que havia tingut major puntuació. 
 

El dia 23 de setembre de 2004, el Grup PAS-PSM presentà una MOCIÖ davant el 
Ple de l’Ajuntament, en el sentit de rebutjar la forma d’actuar del Batle en tot el 
procediment de contractació de la plaça de Coordinador Esportiu i demanant al Batle que 
anul.li tot el procés de convocatòria i realitzi una nova convocatòria respectant els 
principis constitucionals de igualtat, etc. 
 

A aquesta Moció si adherí el grup municipal PSOE, fent una esmena a la mateixa, 
“Dient que l’Interventor no fes cap altre pagament per aquest concepte”. 
Ambdues, Moció i esmena van ser aprovades pel Ple de l’Ajuntament de dia 28 de 
setembre de 2004, amb el següent resultat: sis (6) vots a favor del PAS-PSM i PSOE i 
cinc (5) en contra del PP i UM. 
 

PRIMER:- Es procedeix en primer lloc a impugnar l’acord del Ple de l’Ajuntament 
“Moció PAS-PSM. Selecció Coordinador Esportiu”. D’acord amb l’art. 62, punt b), en 
relació a l’art. 116, de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, reformada per la Llei 4/1999, 
de 13 de gener, ja que entenc que es un acte dictat per un òrgan manifestament 
incompetent per raó de la matèria. Si es te en compte allò disposat a l’art. 21, punt g), h) i 



s) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i demés legislació vigent amb la matèria. Que atorguen 
les competències al Batle en matèria de personal. 
 

SEGON.- Procedeix per tot allò exposat deixar sense efecte l’acord de Ple de 
l’Ajuntament, contra la que s’ha formulat el present escrit de Reposició. 
 
SUPLIC: El Ple de l’Ajuntament d’Esporles que deixi sense efecte l’acord impugnat. 
I digue que a la comissió informativa ja les havia entregat les bases per a la contractació 
del coordinador esportiu, ja que entenia que l’anterior contractació havia estat efectuada 
per la urgència del cas i sols per uns tres mesos.  
El Sr. Pere Trias digue que el seu grup estava d’acord en retirar la part de la moció que fa 
referencia a l’Interventor per coherència amb la L.R.H.L. . 
  Però pel que fa el recurs del batle entenen que no es pot acceptar, ja que tot el procés 
de contractació vulnerava la constitució. Que les bases no era que no fossin correctes si 
no que existien , que no hi havia tribunal , que es modificar els requisits en quant a la 
titulació, d’uns cursos de INEF passava batxiller i que el batle encara que tingui 
competències en matèria de personal no pot fer el que vulgui. 
  Que trobava que el més correcte haguera estat utilitzar les bases de contractació de 
personal interí, aprovades pel ple de l’ajuntament, que en el dia d’avui no havien estat 
derogades. Reunir un tribunal i fer un procés objectiu i respectant els drets del ciutadans. 
   I que les raons d’urgència que diu el Batle no hi eren ja que del dia que el coordinador 
anterior havia anunciat la seva baixa fins el dia que es contractar l’altre hi havia temps 
suficient, per fer un procés normal. 
  El Sr. Sebastià Coll digue que acceptava que es retires el punt del pagament, però no la 
resta, ja que entenia no existia la urgència esgrimida pel Sr. Batle. 
  El Sr. Batle afirmar que si hi havia urgència ja que la data en que el cordinador demanà 
l’excedència voluntària  amb efecte a 1 de setembre de 2004, va ser 16 d’agost. 
    

 
PRIMERA VOTACIO 
Per suprimir de l’acord de Ple l’apartat de l’Interventor. 
- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE. 
- Quatre (4) abstencions del PP. 
 
 
SEGONA VOTACIO 
 
Acceptar el recurs presentat pel Sr. Batle. 
 
- Quatre (4) vots a favor del PP. 
- Sis (6) vots en contra, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE. 
 
 
 
SUPLEMENT DE CRÈDIT.- El Sr.Batle dóna lectura a la següent proposta: 
 

SUPLEMENT DE CREDIT 3/04 
 
 
 

Per tal de realitzar despeses que no poden demorar-se  fins el  proper exercici, i no 
essent ampliable el crèdit consignat al pressupost de l’Ajuntament del 2004, d’acord 
amb l’art. 158 i següents de la Llei 39/88, de 28 de desembre es proposa: 

Aprovar el següent suplement de crèdit: 



 
 
PARTIDES A SUPLEMENTAR 
 
 
1 62212    Compra immobles                                           25.852 euros 
 
                                                              
TOTAL                                                                             25.852 euros 
 
 
FINANÇAMENT: 
 
43-62210       Poliesportiu Son Quint.....................................        25.852 euros 
 
TOTAL.....................................................................................       25.852 euros 

 
El Sr. Antoni Vidal digue que el vot del seu grup seria a favor, però que restes ben 

clar que abans de cap contractació de projectes volien estudiar els mateixos i que s’havia 
de formar una comissió per tal d’estudiar el que s’havia de fer i com. 

El Sr. Miguel bernat digue que era un tema prou clar, que els tecnics municipals 
havien de fer les propostes i després s’estudiarien abans de projectar-les. 

 
És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat. 
 
 
MOCIO PAS.PSM. Nou Hospital de Referència a Palma.- La Sra. Lourdes 

Noguera Bosch dóna lectura a la següent proposta: 
 
 

NOU HOSPITAL DE REFERÈNCIA A PALMA 
 
 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
 
Mitjançant un procediment del tot discutible, que avui està als tribunals, 
l’Ajuntament de Palma ha decidit ubicar el nou hospital de referència  a un indret 
que afecta un bé importantíssim, i amb un expedient de declaració de BIC incoat, 
com és el monestir de La Real; que afecta les sèquies de la Vila i d’en Baster; i 
que afecta la vida tranquil·la de molts de ciutadans realins i d’un dels pocs entorn 
rurals que encara ens resten a Ciutat. 
 
La ubicació del nou hospital a Son Espases, a un entorn rústic, causarà un greu 
impacte ecològic i patrimonial, i suposarà una urbanització creixent que 
modificarà les formes de vida de la zona. 
 
A més, la substitució d’una reforma integral de Son Dureta per un hospital a Son 
Espases suposarà que els pacients no puguin ser atesos dins unes noves 
instal·lacions dins d’aquí anys –si s’hagués fet la reforma ja hauria una primera 
fase acabada-, suposarà un major cost –nou projecte, nou solar, edificacions més 
cares- que es pot xifrar en 20.000 milions de pessetes. 



 
Cal recordar, a més, la incoherència del PP en aquest cas: quan estaven al 
Govern de l’Estat varen dir sí al projecte de reforma (va ser la mateixa Catalina 
Cirer, com a Delegada del govern, que va convidar a l’acte de col·locació de la 
primera pedra que finalment no es va dur a terme; i recordam també que en 
aquells era Delegat de l’INSALUD, l’actual Regidor d’Urbanisme de Cort i 
promotor de la nova ubicació, Rodrigo de Santos) i en arribar al Govern de les 
Illes Balears i a l’Ajuntament de Palma varen dir que el projecte no era bo. 
 
 
És per tot això que presentam la següent proposta de resolució, 
 
 

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
 
 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament d'Esporles coneixedor de l’important entorn patrimonial i natural 
que suposa el Monestir de la Real, les sèquies de la Vila i den Baster, i els terrenys 
adjacents insta a l’Ajuntament de Palma i al Govern de les Illes Balears per tal que no es 
faci malbé aquest indret únic amb la construcció del nou hospital de referència de 
Mallorca. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament d'Esporles insta al Govern de les Illes Balears a executar de 
manera immediata el projecte de reforma de Son Dureta, projecte que ja va ser 
consensuat entre totes les administracions implicades. 
 

El Sr. Sebastià Coll del grup municipal PSOE digué que el seu vot seria favorable, 
i així ho havien manifestar a un plenari anterior quan es van parlar de la construcció d’un 
nou hospital , el seu grup ja es va decantar per la modificació de Son Dureta. 

 El Sr. Batle digue que el seu grup estava totalment d’acord amb el punt primer de 
la moció, que si es repassaven les entrades aquest ajuntament, ja s’estava tramitant per 
la Comissió Insular de patrimoni, protegir l’entorn del Monestir de la Real que per suposat 
ja estava protegit. Però d’acord amb el punt segon. Pel que demanava de votar per 
separat els dos punts. 

El Sr. Miguel Bernat digué que el seu grup PP, en el seu  programa, ja va 
manifestar la intenció de construir un nou hospital i restava clar  ara que no canviaria 
d’opinió. 

El Sr. Sebastià Coll digue que no acceptava la votació per separat dels punts de 
la moció. 

El Sr. Vidal del PAS PSM digue que mantindrien tota junta la Moció. 
El Sr. Batle digue que el seu grup estava d’acord amb el 1º punt però no amb el 

segon, per aquest motiu el seu vot seria contrari. 
   

 
És sotmet a votació la proposta i és aprovada amb el següent resultat: 
- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PAS.PSM. 
- Quatre (4) vots en contra PP. 

 
MOCIÓ PAS.PSM. Proposta de normativa d’ús Centre de Dia.- El Sr.Miquel 

Enseñat dóna lectura a la següent proposta: 
 
 
MOCIÓ que presenta al Ple de l'Ajuntament d'Esporles el grup municipal PAS-PSM. 



 
Des que es va inaugurar el Centre de Dia, els usuaris de la sala d’activitats socio-culturals 
s’han trobat sovint amb la impossibilitat de realitzar una determinada activitat de grup 
perquè just a la mateixa hora hi havia programada una altra cosa. 
 
 
Aquest problema es pot fer extensible a altres locals i instal·lacions que gestiona 
l’Ajuntament d'Esporles, com la Casa del Poble o les instal·lacions esportives de Son 
Quint i del C.P. Gabriel Comas i Ribas 
 
 
Està clar que hi ha una manca de coordinació entre les activitats programades i els 
horaris adjudicats, així com també una manca d’alternatives per part de l’Ajuntament cap 
als usuaris quan organitza alguna activitat concreta que pel seu horari i ubicació afecta a 
un grup determinat de persones. 
 
Per aquest motiu el grup Municipal PAS-PSM realitza al Ple de l'Ajuntament la següent 
proposta: 
 
 

- Que en un període de dos mesos, els tècnics Municipal de les àrees de Cultura, 
Educació i Esports, redactin una proposta de normativa d’ús de les instal·lacions abans 
esmentades per tal de dur-la al ple de l’Ajuntament per a la seva aprovació 

 
El Sr. Miguel Bernat digue que li pareixia bé però que demanava de d’esmenar la 

moció en el sentit de en el lloc de “........en un període de dos mesos.....” que digues “ 
........tres mesos....”. 

 El Sr. Miquel Ensenyat en nom del seu grup acceptar l’esmena. 
 
És sotmet a votació la proposta amb l’esmena i és aprovada per unanimitat. 
 
 
MOCIO PAS.PSM. Regulació Trànsit entrades Centre de Dia.- El Sr. Miquel 

Enseñat dóna lectura a la següent proposta: 
 
 

El centre d’estades diürnes de l’Ajuntament d'Esporles realitza una funció social 
inestimable amb persones que per un motiu o un altre no es poden valer d’elles mateixes 
i necessiten del suport d’un equip de professionals. La cura i l’especial atenció tant 
d’aquest recurs com de la seva població usuària ha de ser per tant, un objectiu prioritari. 
 
Actualment existeixen una sèrie de problemàtiques que dificulten l’accés per una part 
dels usuaris a les instal·lacions del centre d’estades diürnes i per una altre, dels serveis 
d’emergència en cas que la seva intervenció fos necessària. 
 
D’altra banda la porta principal del local d’activitats socioculturals del mateix edifici està 
sovint bloquejada per cotxes que hi aparquen, la qual cosa dificultaria la immediata 
evacuació del local en cas d’emergència. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal PAS-PSM presenta al Ple de l'Ajuntament per 
a la seva aprovació la següent proposta: 
 
Instar al Sr Batle, per tal de què ordeni la col·locació immediata de: 
 



a) Dues (2) reserves d’estacionament a la vora del Centre d’Estades Diürnes, amb 
un màxim de deu minuts per vehicle, per tal de facilitar l’acompanyament i 
recollida d’usuaris per part dels seus familiars. 

b) Una Reserva d’estacionament per a ambulàncies a la vora del Centre d’Estades 
Diürnes. 

c) La prohibició d’estacionament davant de la porta d’accés al local d’activitats 
socioculturals del Centre d’estades diürnes (Carrer Cotoner) 

 
El Sr. Miguel Bernat digue que estava a favor de l’esmena, però que prèviament 
entenia que hi havia de haver un informe de la policia local d’Esporles, i afeixir al punt 
a) ..... horari de Centre de Dia......” i en punt b) demanar de suprimir “.......dues places 
d’ambulància.....” que només en restes una. 
El Sr. Miquel Ensenyat digue que la seva Padrina havia estat usuari del Centre i quan 
la  acompanya  havia de telefonar a la policia, casi sempre i quan conseguia aparcar 
el cotxe, en ocasions  havia de botar el paretò, ja que no hi havia les forquilles que 
s’han col·locat ara. Que s’havia preguntat en moltes ocasions que pasaria si s’havia 
d’evacuar un usuari, i que havia estat la seva padrina qui havia hagut d’abandonar el 
Centre amb una ambulància i va ser molt difícil treure-la inclòs van haver de passar la 
camella per damunt un cotxe. 
  Per tant només acceptaria l’esmena de “.........en horari de Centre del Centre de 
Dia....” , però que la col·locació havia de ser immediata. Respecta a les places 
d’ambulància  acceptar que fos una reserva. 
  El Sr. Miguel Ensenyat digue que no tindria cap sentit votar en contra de la proposta.  
  
 

 
És sotmet a votació la proposta  amb l’esmena i és aprovada per unanimitat. 
 
 
Moció PAS.PSM. Aire condicionat Centre de Dia.- El Sr. Antoni Vidal dóna 

lectura  a la següent proposta: 
 
 

MOCIÓ que presenta al Ple de l'Ajuntament d'Esporles el grup municipal PAS-PSM. 
 
Ara fa més de tres anys que es va inaugurar l’edifici del Centre de Dia. 
 
La sala d’actes de baix, on s’hi fan moltes activitats diàries, no ha tingut mai aire 
condicionat, encara que té la instal·lació feta des d’un principi. Es ben sabut per tothom 
que a l’estiu fa molta calor, i que a l’hivern hi fa molt de fred. Això provoca la incomoditat 
dels usuaris, tots els esporlerins i esporlerines que anem allà per fer o per gaudir d’alguna 
activitat concreta. 
 
En el Ple del passat mes de Setembre es van aprovar les diferents propostes d’enguany 
en relació al Pla d’Obres i Serveis, demanant com a segona opció la instal·lació de 
climatització del centre de dia, amb un pressupost d’execució d’uns 24.000 euros 
aproximadament. 
 
Pensem que és un tema que s’ha de solucionar ara i que no podem esperar més temps 
una subvenció del Consell Insular. 
 
També cal dir que en els pressuposts d’enguany de l’Ajuntament d'Esporles no es 
contempla cap partida pressupostària destinada a finançar la citada instal·lació però, en 
canvi, sí que inclou una partida de 24.000 euros destinada a les despeses que suposa 



l’encàrrec de quatre quadres a l’oli que reproduirien els retrats dels fills il·lustres 
d’Esporles. 
 
Pensem que és molt més urgent i necessària la climatització del Centre de Dia que els 
quatre retrats a l’oli dels fill il·lustres d’Esporles. 
 
I, per tot això, el grup municipal PAS-PSM a l’ajuntament d’Esporles proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següent 
 
ACORD 
 
Que la partida pressupostària destinada als quadres dels fills il·lustres se destini a la 
instal·lació de climatització de la sala d’actes del Centre de Dia. 

 
El Sr. Miguel Bernat digué que aprovar aquesta moció seria anar en contra deles 

gestions fetes per a solucionar el tema. 
El Sr. Sebatià Coll digue que estava en contra , ja que si estava en vies de 

solució, després que farien amb els diners que arribessin del CIM. 
El Sr. Batle digue que estava pendent de parlar amb la Sra. Rosa Puig, per a 

saber quan s’aprovarien els pressupostos, i entenia que l’aire s’havia d’arreglar al seu 
moment, que pel que creia no podia a ser molt enfora. Que correcte no fer les pintures 
però no volia  modificar la partida. 

El Sr. Antoni Vidal digue que entenguessin la urgència del tema, però que així i tot 
deixaven el tema damunt la taula a l’espera de les converses.   

 
Es deixa la Moció damunt la taula. 
 
Moció PAS.PSM. Jornades d’Estudis Locals.- El Sr. Miquel Enseñat Riutort 

dóna lectura a la següent proposta: 
 
 
MOCIÓ que presenta al Ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal PAS-PSM. 
 
Investigar i donar a conèixer la nostra història es un fet enriquidor per la cultura del nostre 
poble que ajuda a protegir el nostre patrimoni cultural. 
 
Si aquesta recerca surt dels estrictes àmbits universitaris per obrir-se a la participació de 
tothom interessat a participar-hi, mantenint els nivells d’objectivitat imprescindibles per 
realitzar una tasca adequada, es un fet que ajuda a popularitzar el coneixement del 
nostre poble i de la seva història. 
 
 En aquest sentit la realització de “Jornades d’Estudis Locals” ha esdevingut a tot 
Mallorca i a altres indrets una fita important. Els seus resultats han estat enormement 
positius als diferents pobles de Mallorca que s’han realitzat i s’estan realitzant. 
 
Les “Jornades d'Estudis Locals” posen en coneixement dels participants i posteriorment, 
amb la seva edició, a tots aquells que estiguin interessats, el contingut de diversos 
estudis relacionats amb aspectes socials, educatius, artístics, musicals, científics,.. del 
poble. Son un important suport a la promoció del patrimoni i la història del municipi. 
 
A Esporles, lamentablement, no s’han realitzat mai “Jornades d'Estudis Locals", tot i 
comptar amb la presència de diverses persones que col·laboren normalment en Jornades 
d'Estudis Locals d’altres pobles. 
 



Per exemple, el procés d’industrialització del poble, tan pròxim en el temps, encara es 
poc conegut. La indústria a Esporles , tant el seu naixement com la seva desaparició, 
possiblement va significar el canvi mes important sofert pel poble en el segle XX a tots els 
nivells: econòmic, social, cultural, urbanística,.... Alguns d’aquets aspectes podrien servir 
com a tema per a les primeres jornades. Encara som a temps de poder recollir les 
aportacions de persones que varen viure  aquells  moments. 
 
Per tot això, el grup municipal PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles proposa al Ple de 
l'Ajuntament l’adopció dels següent  
 
ACORD: 
 

1) El Ple de l'Ajuntament d'Esporles manifesta la seva voluntat de promoure la 
realització de “Jornades d'Estudis Locals", de forma estable, així com fer possible 
l’edició de les aportacions realitzades. Les primeres jornades s’hauran de realitzar 
durant l’any 2005. 

2) En el plaç de quinze dies es constituirà la “Comissió Especial per a la promoció e 
les Jornades d'Estudis Locals", formada per un representant de cada grup 
municipal i la bibliotecària com a tècnic municipal. Aquesta comissió serà l’òrgan 
municipal, delegat pel Ple, encarregat de tractar tots els temes relacionats amb la 
promoció de les “Jornades d'Estudis Locals" i d’establir la forma concreta de 
participació de l’Ajuntament en la promoció i organització de les “Jornades”. En 
qualsevol cas, la participació de l’Ajuntament  ha de ser, principalment, la de 
“promoure i ajudar amb recursos (personal, infrastructures, econòmics,...)”. la 
constitució, composició o funcionament de dita comissió es farà d’acord amb lo 
previst al ROF per les comissions informatives (secció tercera del Títol IV). 
El Sr. Sebastià coll digue que el seu grup no podia votar en contra, si no que 

s’havia d’afeigir a la proposta, no sense demanar-se quin seria el cost de l’edició 
d’aquests treballs. I quin era un punt en que es trobaven els treballs. 

La Sra. Dolores Matas digué que la Bibliotecària de l’Ajuntament ja havia iniciat 
aquest treball de recerca, que ja s’estava fent aquest treball en molta d’il·lusió per part de 
la Bibliotecària els col·laboradors de la Biblioteca, que sempre es podia enriquir i millorar 
però no tornar a partir de zero. 

Que entenia lògica una comissió científica, per tant demanar de canviar la 
comissió política del 2º punt per una comissió científica. 

El Sr. Miquel Ensenyat digué que actualment encara es podia fer una recerca per 
sentir el testimoni de personatges que encara viuen i si s’espera es podria perdre aquesta 
referencia. 

Respecta de les comissions entén que es lògic que hi hagi una comissió 
científica, però no es menys cert que es necessària una comissió política només per 
donar les directrius. 

El Sr. Sebastià Coll digue que li agradaria conèixa el que ja s’està fent. Que no 
estava d’acord amb la comissió política, ja que entenia que eren els tècnics qui havien de 
fer feina amb el tema. I entenia que no s’havia d’actuar només a nivell local, si no que era 
convenient afegir-se al que s’estava fent a Mallorca. 

 El Sr. Pere Trias  digue que tots el grups estaven parlant del mateix i que  la 
comissió l’únic que havia de fer era parlar dels projectes igual com ara s’estava fent, que 
era una comissió que havia de morir un dia per donar començament el projecte veritable. 

La Sra. Dolors Matas demanar d’esmenar la proposta en el sentit d’afegir el punt 
2º ,”.......constituir una comissió científica........” “......en el plaç d’un mes 
aproximadament.......”   

 
És sotmet a votació la proposta amb l’esmena i és aprovada amb el següent 

resultat: 
- Vuit (8) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i quatre (4) PP. 



- Dues (2) abstencions del PSOE. 
 

 
Moció PAS.PSM. Neteja Torrent.- La Sra. Lourdes Noguera Bosch, dóna lectura 

a la següent proposta: 
 
 

MOCIÓ que presenta al Ple de l'Ajuntament d'Esporles el grup municipal PAS-PSM. 
 
Hi ha alguns trams dels torrents d’Esporles on hi ha un excés de brutor i vegetació. 
Donada l’època de l’any en la qual ens trobam, època de pluges considerables, trobam 
necessari la neteja dels torrents o al menys la neteja dels trams més bruts i en aquells 
llocs on la vegetació impediria el pas de l’aigua. Hi ha concretament el bocí de torrent de 
Na Sastre o de Son Cabaspre del final del carrer de la Pau on la vegetació ha tapat quasi 
completament el forat del pont. Per evitar mals majors i com a prevenció davant possibles 
pluges,  
 
El grup municipal PAS-PSM a l’Ajuntament d'Esporles proposa al Ple de l'Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 
 
ACORDS 
 
1.- Que es demani a la Conselleria de Medi Ambient amb caràcter urgent la neteja dels 
torrents d’Esporles. 
 
2.- Que si no és possible el punt anterior, que el personal de manteniment de 
l’Ajuntament d’Esporles netegi al menys els trams que poden ocasionar problemes greus 
en cas de pluges torrencials. I que les despeses que això pugui ocasionar vagin a càrrec 
de la Conselleria de Medi Ambient. 
  El Sr. Sebastià Coll digue que entenia que ja s’havia de haver fet net i que si no hi 
estava s’havia d’exigir que es fes, no era demanar, ja que entenia que era competència 
de organisme corresponent de la Conselleria de Medi Ambient i era aquesta que havia 
d’actuar i per tant no estava d’acord amb el punt 2º. 
 El Sr. Batle digué que aquest any IBANAT si havia fet la neteja del Torrent, cosa que no 
havia passat altres anys, ja que ho havia demanat durant els tres anys anteriors hi no 
havia aconseguit que li fessin. Però que era cert que s’havia deixat els dos trams 
apuntats i que podien resultar perillós. 
 Per tant entenia que s’havia de modificar la Moció en el sentit de que es fessin net els 
següents trams: 
   El Torrent de na Sastre des de  el Pont de Sa Creu cap amunt. 
   I des de el carrer Major fins a Son Dameto.  
   I llevar el punt segon. 

 
És sotmet a votació la proposta modificada en el sentit apuntat anteriorment i és 

aprovada per unanimitat. 
 
El Sr. Batle informar el ple que la companyia titular del servei de transport regular 

Palma –Esporles havia canviat i actualment era Transunión. Que tenia un horari de 
autobusos més extens fins a 11 cada dia els feiners i els dissabtes diumenges. 

Informar que havien rebut una subvenció de la Conselleria d’interior de 130.000 
euros, superior el s’havia previst el pressupost de l’Ajuntament. 

 
 
PRECS I PREGUNTES.-   



El Sr. Sebastià Coll demanar que tenia entès que a la Unitat d’Actuació que es fa 
a la Vilanova hi havia un tros que no tenia amo. Que pensava fer l’Ajuntament? Demanar 
si el carrer s’obriria a pesar de tot?. 

Miquel Ensenyat demanar: 
Quan se l’intregaria el llistat de pel·lícules prohibides, com la pelota vasca ? 
Quan és reunirà la comissió d’investigació del camp de futbol ? 
Demanar al respecte de la subvencions rebudes per a famílies monoparentals ? 
Demanar un aclariment de les obres d’obertura del carrer de la vora de les 

escoles, que els pares i professors ja havien manifestat les seves queixes i al final es van 
confirmar els seus temors, la paret va caure i sort i va haver que no era en dia feiner i no 
va prendre mal ningú. No es pot entendre que l’ajuntament estigui més a favor dels 
constructors que dels esporlerins. 

El Sr. Jordi Carrió demanar: 
Que si les 19 hores era el més adient pel tancament del Centre de Dia?. 
Si s’havia pensat que fer amb el cipresos del camp de futbol, ja entenia que les 

fulles dels mateixos podien fer prendre mal a la gespa que s’estava instal·lant ? 
Que si les pareixia correcte les 7 ½ del matí per tancar als carrers, per motius 

d’obres etc. ? ja que es quan la gent te més presa i es veu obligada a voltar, degut en 
que es troba amb la desagradable sorpresa de que s’ha tancat un a altre carrer. 

Demanar que passava amb l’informe de la policia local que pareixia que a tot el 
clos urbà al camions podien ser de 21 tones, quan el plenari havia acordat que dins el 
casc antic fossin 13.?  

 
El Sr. Batle respongué al voltant de la pel·lícula que estava regulat i que 

conseguiria que hi penses i li portaria. 
Respecta del carrer de ca l’Amet digué que no hi havia cap problema les obres  

no estaven acabades i l’expropiació iniciada , que s’estava fent feina amb el projecte i 
que pareixia que el mes de desembre entreria el projecte, que no hi havia res aturat. 

Respecte de  l’horari del Centre de Dia, que amb el nou l’horari del bus ja no seria 
igual, que sempre es poden fer més esforços per millorar, que de moment s’havia fet 
aquest d’augmentar l’horari, i les coses no es podien fer totes amb un dia. 

Pel que feia els cipresos  digue que efectivament era un problema, que havien 
pensat amb ell, que no les podien tallar, que el Sr. Jaume Capel estava estudiant el tema, 
en principi  tenia  prevista una tela   per evitar el que es pogués que les fulles entressin el 
camp però que era difícil d’arreglar. 

El Sr. Miguel Bernat respongué: 
Es cert que les obres al costat de les escoles causen més  molèsties sí cap que 

les altres, que ja el plenari anterior havia explicat les mesures que s’havien pres i com 
tota obra seguia el seu pla de seguretat. 

També volgué posar en coneixement de la corporació, que s’havien de iniciar les 
obres per a la construcció del nou centre d’educació infantil, i digué que això causaria 
noves molèsties, però que se intentaria entre tots els efectats cercar la solució més adient 
per causar les menys possibles , però que era conscient de que no es podien evitat 
aquestes totalment. 

Respecta del tonatge dels camions digué que a l’informe havia restat ben clar que 
era el Batle qui havia de resoldre. 
           Que a la reunió amb els transportistes havia restat clar el tonatge accepta uns 
quants carrers com sa Pansa, Balladors, que havien quedat en 14 tones. 
           Pel que feia al tancament dels carrers a les 7,30 del mati averiguaria el cas. 
           El Sr. Sebatià Coll demanar per l’estudi dels danys als carrers. 
           El Sr. Miguel Bernat contestar que estava previst que els efectats abans de donar-
les el final d’obra, se’ls fes arreglar els danys. 
           La Sra. Dolores Matas que l’horari del Centre de Dia no va ser allargat fins aquesta 
hora per què sí, si no partint d’un estudi que s’havia fet dels usuaris i possibles usuaris, 
d’acord que quant més es prolongui l’horari més bon servei es dona, però no tot es pot fer 



amb una vagada, ara mateix s’ha fet aquest esforç, no vol dir que més endavant si tot 
rutlla com toca no es pugui allargar i donar millor servei. També digué que s’havia de tenir 
en compta que els horaris dels buses també havien canviat. 

  
 
Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-dues 

hores, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l'encapçalament. 
 
 Esporles, 25 de novembre de 2004. 
  El Batle,                 La Secretària, 
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